
Zápis ze schůze 

Klubu Dexter  
ze dne 15.11.2024, prezenčně v Hotelu Morava, Jevíčko 

  
 

ÚVODNÍ BESEDA A PŘIVÍTÁNÍ 
 

1. Úvodní slovo Luboše Žďárského, přivítání všech přítomných 
2. Beseda na téma transport zvířat, typy porážek, prodej masa ze dvora a cena masa  

(Schůze byla zahájena debatou na téma domácí porážky, porážky „ve mzdě“, prodeje masa ze dvora, 
bourárny, prodejního místa, přepravy masa z jatek, rozdílu mezi porážkou doma a na jatkách. 
Proběhla výměna praktických zkušeností chovatelů s touto problematikou, diskutovalo se také o 
příslušných legislativních předpisech, kterým se věnovala již prezentace MVDr. Pouzarové na Klubu 
v prosinci 2023)  

 
Zahájeno:17:00 
Ukončeno: 17:45 
 

JEDNÁNÍ KLUBU 
 
Přítomní - viz prezenční listina, přítomno 18 řádných členů (+ 1x plná moc, tj. celkem 19 hlasů), 
Zahájeno v 18:30. 
Předsedající: Žďárský Luboš 
 
Program jednání: 

1. Národní výstava Brno 27. - 30.4.2025 
2. Země živitelka - Šampionát 21. - 26.8.2025 
3. Nákup výstavního stánku včetně vybavení 
4. Dovolba člena Rady plemenné knihy 
5. Volba náhradníka do Výboru ČSCHMS 
6. Diskuse - různé 

 
 
Průběh jednání:  
Hlasování - Schválení programu jednání 
PRO: jednomyslně schváleno 
 

1. Národní výstava Brno 27. - 30.4.2025 
Žďárský požádal přítomné chovatele o předběžné stanovisko ohledně počtu zvířat, která by přihlásili na 
výstavu, podmínky ustájení (venkovní) a zda pořádat Klubový šampionát některé z kategorií na NV, s tím, 
že Národní šampionát plemene dexter proběhne na Zemi živitelce 2025. 
Termín přehlídky v Brně – neděle 27.4.2025 9:30-11:00. 
Debata o sestavení kolekce všech kategorií zvířat. Informace o podmínkách hromadné přepravy. 

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ MASNÉHO SKOTU 
Těšnov 17, Praha 1, 110 00, tel: 221 812 865 

email: info@cschms.cz, www.cschms.cz 

 



Kategorie býčci narození od 1. prosince 2023 a v roce 2024 - alespoň 10 býčků pro uskutečnění šampionátu 
+ expozice a komentovaná přehlídka ostatních kategorií. Cílem je alespoň 15 zvířat. Za sudího oslovit 
některého z inspektorů. 
PRO: Jednomyslně schváleno 
Závěr: NV Brno – Klubový šampionát mladých býčků a komentovaná přehlídka pro ostatní kategorie 
plemene dexter. 
 

2. Země živitelka -  21. - 26.8.2025 
Diskutována byla cena za sudí, ve vztahu k počtu přihlášených zvířat tak, aby vynaložené náklady byly 
efektivní. Náklady na rozhodčí bývají hrazeny z dotace na výstavnictví, ale není ještě známo, jaké budou na 
příští rok podmínky. Proto musíme být připraveni případně zajistit financování z prostředků klubu.  
Projednávaly se výhody a nevýhody zahraničního a domácího sudího. Žďárský zkusí oslovit zahraniční sudí 
(DK, NLD, GBR), výběr bude projednán na nejbližším zasedání Klubu. 
Závěr: Prob ěhne Národní Šampionát, předpoklad v sobotu 23.8.2024, Žďárský osloví možné sudí. 
 

3. Nákup výstavního stánku včetně vybavení 
Žďárský: Prezentace Klubu je na výstavách pravidelně zajišťována stejnými lidmi, měli by se zapojit i další 
členové. Dlouhodobě se půjčoval stánek, návštěvníci často zaměnili klub dexter s ČSCHMS. Informace o 
přidělení příspěvku ve výši 25.000,- Kč od ČSCHMS. Oslovená firma nabídla stánek s potiskem v ceně cca 
35.000,- bez DPH, plus je třeba počítat s nákupem vybavení stánku. Bude osloveno více firem k nacenění 
stánku. Nacenění vybavení stánku - pult z masivu, skříňky - cca 24.000,- Kč. Skladová a přeprava celého 
inventáře byla předběžně dohodnuta se členem našeho Klubu panem Kuzlem. Prezentován byl prvotní 
grafický návrh stánku.  
Členové zároveň byli seznámeni se stavem financí klubu a s jednotlivými příjmy a výdaji za minulé období. 
Hlasování: Nákup stánku  
PRO: Jednomyslně schváleno 
Hlasování: Vybavení dle předložené kalkulace a návrhu 
PRO: Jednomyslně schváleno 
Závěr: RPK dexter byl přidělen mandát na nákup stánku a vybavení s grafikou klubu dexter. 
 

4. Dovolba člena Rady plemenné knihy 
Vzhledem k tomu, že v tomto roce došlo k převodu všech zvířat plemene dexter člena rady PK pana 
Šedivého na dceru paní Záblockou, došlo ke ztrátě jeho mandátu v Radě plemenné knihy dexter.  Zároveň 
nemůže být také náhradníkem zástupce plemene dexter ve Výboru.  
 
Veřejná volba:  
PRO: 10 
PROTI: 9 
ZDRŽEL: 0 
 
Kandidáti - Nový člen Rady 

• Martin Tichý 
• Markéta Záblocká 

 
Následovalo představení kandidátů. 
 
 
Volba Nového člena rady: 



Hlasování: Záblocká Markéta 
PRO: 9 
PROTI: 9 
ZDRŽEL: 1 
 
Hlasování Tichý Martin: 
PRO: 9 
PROTI: 9 
ZDRŽEL: 1 
 
Rovnost hlasů - dle platného jednacího řádu ČSCHMS rozhoduje hlas předsedajícího, který byl udělen paní 
Záblocké. 
 
Závěr: Do Rady PK plemene dexter byla zvolena paní Markéta Záblocká. 
 

5. Volba náhradníka do Výboru ČSCHMS 
 
Veřejná volba:  
PRO: 18 
PROTI: 1 
ZDRŽEL: 0  
 
Kandidatura - náhradní zástupce do Výboru: Tichý Martin 
PRO: 18 
PROTI: 0 
ZDRŽEL: 1 
 
Závěr: Náhradníkem do Výboru ČSCHMS byl zvolen pan Martin Tichý. 
 

6. Diskuse - různé 
Diskuze o možnosti odchovávat plemenné býky u jiného chovatele, respektive ve specializované odchovně 
dextrů. 
Diskuze o přípravě metodiky pro odchov býčků plemene dexter. 
Diskuze o cenách masa při prodeji ze dvora. 
Diskuze o bílých znacích - vymezení ve šlechtitelském programu je nedostatečné. Diskuze o přenosu bílých 
znaků a nakládání s rodiči (matka s bílým znakem, potomstvo bez znaku). 
Debata o možnosti dovozu inseminačních dávek - s detaily problematiky seznámil ing. Káčer. 
Diskuze o dodržování šlechtitelského programu a práci inspektorů – je potřeba provést s inspektory ladění 
oka. 
Výstava Dánsko - možnost výjezdu, termín a podmínky budou probrány na následujícím jednání klubu. 
 
 
Jednání zahájeno v 18:30    
Jednání ukončeno v 23:00 

 
 

Zapsala: Biniová 
Ověřil: Žďárský 






